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Osa võtsid komisjoni liikmed: Kurmet Müürsepp, Merike Prätz, Eve Sikk, Kalmer Kallion, Jaanus 
Pruuli, Tiit Tõnts ja Greta Puija.
Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed Rando Treimuth ja Kaire Uiboleht.

Koosoleku juhataja, vallavanem, Jaanus Pruuli ja Kalmer Kallion tegid ettepaneku võtta 
päevakorda veel järgmised teemad:
- Kobela Tööstusala kohta informatsioon
- MTÜ liikmeks astumise vajalikkusest
- Kergliiklustee ehitusest informatsioon
- Loomade varjupaiga lepingust
- Tänavate pindamisest informatsioon

PÄEVAKORD:

1. Vallavara võõrandamine otsustuskorras ja aktsiate omandamine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

2. Vee-ettevõtjale sihtfinantseeringuna  üle antud raha ümbervormistamine aktsia- või osakapitali 
suurendamiseks

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

1. Vallavara võõrandamine otsustuskorras ja aktsiate omandamine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Antsla valla vee- ja kanalisatsiooni varad (kinnistud, varad, torustikud, vallasvara, vara, mis on 
kellegi teise kinnitu peal) tuleks AS-le Võru Vesi üle anda, et AS Võru Vesi saaks ise opereerima 
hakata. Varade väärtus on 334 464 eurot. Varad asuvad Antsla linnas, Kobela alevikus, Vana-
Antsla alevikus, Tsooru külas ja Kraavi külas.
Võõrandatava vara eest saaks Antsla vald endale 10 aktsiat, nominaalväärtusega 6400 eurot.
328 064 eurot kajastatakse ülekursina. 
Vallavanem ja pearaamatupidaja jagasid veel selgitusi.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 



2. Vee-ettevõtjale sihtfinantseeringuna  üle antud raha ümbervormistamine aktsia- või 
osakapitali suurendamiseks

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Aastal 2004 andis Antsla vald AS-le Võru Vesi sihtfinantseerimist, et toetada Antsla linna vee- ja 
kanalisatsioonitrasside ehitamist. Summa oli ca 340 000 eurot.
Kui AS Võru Vesi hakkab konkurentsiametis hinda kooskõlastama, siis sihtfinantseeringuna 
soetatud varasid põhivarana arvestada ei saa. 
Kuna me 2004. aastal tegime sihtfinantseerimise, mitte ei ostnud aktsiaid ja muuta seda enam ei 
saa, siis on plaanis soetada juurde 10 uut AS Võru Vesi aktsiat, tasudes nende eest 2004. a antud 
sihtfinantseeringuga. Ehk kaudselt kutsume sihtfinantseeringu tagasi ja vormistame aktsiate 
ostuks. 

Tiit Tõnts: Kuidas vaatab sellele Rahandusministeerium?
Pearaamatupidaja vastas, et see kajastub kahepoolselt.

Toimus arutelu.

Eesmärk on, et vee hind AS Võru Vesi teeninduspiirkondades saab olema üks (ühtlustatakse) ja 
projektide omaosalused (ka Antsla piirkonna projektide omaosalused) maksab AS Võru Vesi, mitte
omavalitsus. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

3. Tööstusala

Kurmet Müürsepp ütles, et seadus millega Kobela tööstusala maad vallale anda ei saa on 
muutunud. Ettepanek vallavalitsusele on taotleda Koblea tööstusala maa-ala valla 
munitsipaalomandisse. Komisjoni esimees küsis komisjoni liikmete nõusolekut selle kohta.

Komisjoni liikmete ettepanek Antsla Vallavalitsusele oli, valmistada volikogule ette arutamiseks ja
kinnitamiseks otsuse eelnõu „Kobela tööstusala maa-ala munitsipaalomandisse taotlemine”.  

4. MTÜ-sse liikmeks astumine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Juuli kuus käisid meiega kohtumas MTÜ Eesti Andmesidevõrgu esindajad. Nende eesmärk on 
luua võrk lairiba arendusena, et jõuda teenusega tarbijani. Praegu toimetab laiside võrguga Eesti 
Lairiba Arenduse SA (ELASA), kes on saanud Majandus- ja Kommunikatsiooniministeeriumist  
raha arenduseks, aga nende eesmärk on jõuda mobiilside võrgu arendajateni, tarbijateni nad ei 
jõua. MTÜ-s Eesti Andmesidevõrk liikmeteks on mõned omavalitsused, eesmärk on saada 
piirkondlikke omavalitsusi liikmeteks, et läbi selle mõjutada riiklikke otsuseid, kuidas riik 
planeerib andmesidevõrgu toetust jagada. MTÜ liikmeks astumine rahalisi kohustusi meile kaasa 
ei too. Kaasneb ainult informatsiooni vahetamine nendega, kes hakkavad meil andmeside võrguga 
tegelema. 

Komisjoni esimees lisas, et MTÜ-s on praegu neli liiget: Kanepi- , Kõlleste-, Vastse-Kuuste- ja 
Laheda vald. Liituda soovijaid on palju.
Kui Lairiba võrk üle Eesti paika pandi, anti see kasutada Elisa-le, Tele-2, EMT-le. Nemad vedasid 
kaablid ainult mobiili mastidesse. 



Kaablist väljavõtte tegemiseks nt mingil asutusel tuleb maksta väga suur summa.
MTÜ eesmärk ongi laieneda ja laienemiseks riigilt raha taotleda, et kiire internet muutuks 
konkurentsivõimelisemaks suurte firmadega. 
MTÜ-ga liitumine on vajalik konkurentsi elavdamiseks.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks. 

5. Kasumetsa kergliiklustee

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum ja andis ülevaate Antsla-Kobela 
kergliiklustee ehituse käigust.
Hetkel oleme töödega graafikus, käib aluspõhja ettevalmistamine ja paigaldatakse 
tänavavalgustusposti jalandeid. 
Kergliiklustee ehitust on takistanud vihmased ilmad, samas ilmnesid ka nõrgad kohad nt vesi 
koguneb teatud kohtadesse. Tuleb tegeleda sellega, et selliseid olukordi ei tekiks. Vajalik on 
nõlvade kindlustamine, et suurte vihmadega nõlvadel olev pinnas alla ei vajuks, selline oht võib 
tekkida isegi mattide paigaldamise korral.
Maanteeametiga toimus suhtlemine, et ära puhastataks tee truup Sän&Män juures, kus vesi seisis.

Toimus arutelu kergliiklustee valgustuse kaablite paigaldamise üle ja jalandite paigaldamise üle. 

Toimus arutelu, et terviseraja pealt on puud tarvis ära lõigata, selleks tuleb küsida luba RMK-lt.
Avo Kirsbaum ja Kaitseliit mõlemad võtavad loa mahalangenud puude lõikamiseks terviserajal, 
kes ennem loa saab, see teeb terviseraja puudest puhtaks.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

Loomade varjupaik

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Võru linn teeb loomade varjupaiga uut hanget ja tahab hankesse saada kogu maakonda, et hanke 
hind madalam tuleks. 2016. aastal läks Võru linn püsilepingute peale, varem olid juhtumipõhised 
lepingud. Kõik omavalitsused peale Misso ja Antsla on otsustanud hankes osaleda. 
Püsilepingu korral tuleksid üldkulud varjupaigas 1 euro inimese kohta + juhtumid loomadega. 
Praeguste hindade juures tuleks Antsla vallal maksta varjupaigale 3500 eurot + juhtumid, uue 
hanke tingimused on veel teadmata. 
Oleme siiani kasutanud Valga varjupaiga teenust. Aga kuna tegemist on ühe ja sama MTÜ-ga, siis 
Valga linn läheb samuti üle püsilepingutele. 

Lemmiklooma hoidmise teenus peaks olem 14 päeva, aga tegelikult on loomad varjupaigas 
mõnikord üle aasta.

Toimus arutelu.

Vallavanem informeeris, et Võru linn teeb kolme aastase hanke, ühe aasta hanke eeldatav 
maksumus ilma käibemaksuta on 49 896 eurot, koos käibemaksuga ca 60 000 eurot.  
52% sellest võib olla üldkulu. Ühishange võib tulla odavam.

Komisjoni liikmed avaldasid arvamust, et Võru linna poolt korraldatud hankes tuleb osaleda. Kui 
on tarvis, et volituse annaks volikogu, tuleb vallavalitsusel ette valmistada vastav eelnõu.



Tänavate pindamisest informatsioon

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Töid teostab firma Rud West.
Homme 23. augustil sõidetakse pindamist vajavad teed koos ehitus- ja keskkonnaspetsialistiga 
läbi. Olemas on tööde järelvalve. Tööde tähtaeg oli 20. august, tööd on siiani teostamata, 
põhjuseks toodi halba suveilma ja suurt tööde mahtu. Kõik planeeritud pindamistööd tehakse ära. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

Kurmet Müürsepp
komisjoni esimees Helle Savi

protokollija


